
 
 
 
 
 
 
V Praze dne 21. 9. 2018        č.j.: S-51/18 

 

Poskytnutí informace na základě Žádosti o poskytnutí informací dle zákona č.: 106/1999 Sb., 
doručené dne 13. 9. 2018 do datové schránky školy 

(i) kolik rodičů a zákonných zástupců z celkového možného počtu odevzdalo na dubnových 
třídních schůzkách hlasovací/anketní lístek (vyjádřeno v procentech);  

V budově Strossmayerovo nám. 4 bylo odevzdáno 383 anketních lístků, což je při 541 žácích 70,8%. 

(ii)  kolik rodičů a zákonných zástupců se vyslovilo PRO, resp. PROTI posunutí výuky, a to i ve 
smyslu třídění na 1. a 2. stupeň;  

204 souhlasilo s posunutím začátku výuky; 179 nesouhlasilo. Anketa nebyla dělena na první a druhý 
stupeň, byla anonymní a lístky byly odevzdávány třídními vyučujícími v neoznačených obálkách do 
sekretariátu školy. 

(iii) zda bylo možné dozvědět se o plánovaném hlasování/anketě rovněž z jiných informačních 
zdrojů, než byly dubnové třídní schůzky, popř. hlasovat v jiném termínu. Pokud ano, tak 
doložte.  

Průběh ankety o třídních schůzkách je naprosto standardní a z pohledu efektivity také nejlepší možné 
řešení. Účast rodičů na TS je povinná, což vyplývá ze školního řádu a školského zákona, termíny všech 
třech TS jsou známy od začátku školního roku, informace o konání je uvedena standardně ve školním 
zpravodaji, na přebalu žákovské knížky, v aktualitách na webu školy a v kalendáři ve škole online. 
Informace o pořádání ankety o posunu začátku výuky byla zveřejněna v pozvánce na dubnové třídní 
schůzky na webu školy 18. 4., tedy prakticky s týdenním předstihem – v historii aktualit školního 
webu stále dohledatelné- viz print screen webu: 

(iv) kopii komunikace Základní školy vůči Školské radě ve věci návrhu na posunutí výuky.  

Komunikace probíhala standardně až při samotném jednání Školské rady dne 5. 6. 2018, viz zápis, 
který je nyní zveřejněn na webu školy v záložce školská rada. V emailové pozvánce s možností výběru 
termínu konání ŠR zaslané předsedkyní Martinou Komárkovou bylo uvedeno, že na programu bude 
hlasování o zvažovaném posunu začátku výuky. 



 

(v) kopii analýzy dopadu začátku výuky (pokud byla provedena) na zdraví dětí a jejich školní/ 
mimoškolní aktivity navazující na výuku.  

Při podávání návrhu na posun začátku výuky na čas 8,30 jsme vycházeli především z odborného názoru 
pedagogické rady – vyučujících naší školy, z konkrétních zkušeností s bezproblémovým posunutím 
začátku výuky v našich třídách s intuitivním programem, kde výuka již pět let začíná v 8,55 hodin, a 
rešeršemi z otevřených zdrojů, v tomto případně většinou zahraničních zkušeností, jelikož v České 
republice se posunutí výuky příliš neobjevuje. Např.:  
 
https://www.lidovky.cz/zacnete-ucit-az-v-devet-tlaci-experti-na-skoly-fou-/zpravy-
domov.aspx?c=A110901_212556_ln_domov_mc 
https://dspace.cuni.cz/bitstream/handle/20.500.11956/91572/BPTX_2016_1_11240_0_413292_0_18
7603.pdf?sequence=1  
https://jamanetwork.com/journals/jamapediatrics/fullarticle/383436 
https://www.sciencedirect.com/science/article/pii/S1389945716302416  
https://academic.oup.com/sleep/article/21/8/871/2726004 
 
Návaznost odpoledních kroužků mimo budovu školy je v tomto případě skutečně složité téma, protože 
jako škola máme málo šancí začátky takovýchto kroužků ovlivnit. Z tohoto důvodu jsme se pokusili 
nastavit maximální počet kroužků přímo ve škole organizovaných naší školní družinu a zajištěných 
externisty. Tyto kroužky navazují na posunutý konec výuky a v zářijové nabídce jich v součtu bylo více 
než pětatřicet. Zároveň jsme rozšířili nabídku volnočasových aktivit na dobu před začátkem výuky 
včetně možnosti snídaně ve škole. 
 
Některé odpolední aktivity mají pevnou termínovou vazbu, především u sportovních aktivit, kde je čas 
vázán na dobu pronájmů sportovišť. Třebaže vnímáme povinnou školní docházku jako jednoznačnou 
prioritu, přistupujeme individuálně k žádostem o úpravu nebo změnu rozvrhu žákům, kterých se to 
přímo týká. Takových žádostí evidujeme v průběhu září pět a všechny jsme vyřídili ve prospěch 
zákonných zástupců, respektive žáků. 

(vi) kopii dokumentu, ze kterého bude zřejmé, od koho vzešel podnět k posunutí začátku výuky. 
Zároveň žádám, aby mi bylo umožněno přepočítat hlasovací/anketní lístky. 

Podnět vzešel ústně ze strany vedení školy, v aktuálním případě ředitelem školy Františkem Radou na 
jednání pedagogické rady dne 17. 4. 2018. Otázka posunu výuky se ovšem v pedagogickém sboru naší 
školy neformálně diskutuje již několik let. 
 
Anketní lístky jsou po celou dobu (od dubna 2018) v kanceláři ředitele školy zájemcům k nahlédnutí, 
není problém si přepočtení domluvit na konkrétní termín, nejlépe emailem frantisek.rada@zsstross.cz. 
 
 
Je nutné dodat, že samotná anketa probíhající při jarních třídních schůzkách byla z pohledu rozhodnutí 
o posunu začátku výuky pouze podkladem pro jednání pedagogické rady (všichni vyučující) a 
devítičlenné školské rady (ze zákona volený orgán při škole), které o podobných záležitostech v chodu 
školy rozhodují, nikoli tedy přímo rodiče svým hlasováním. Oba tyto orgány se po zvážení všech 
skutečností přiklonily k posunu výuky na 8,30.  
 
Také jsme připraveni v průběhu školního roku posunutý začátek výuky průběžně sledovat a 
vyhodnocovat tak, abychom případně reagovali na zjištěné nedostatky případnou úpravou rozvrhu 
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nebo přestávek na svačinu a oběd. Budu také samozřejmě rád za případnou zpětnou vazbu a nápady 
ke zlepšení přímo od Vás rodičů v průběhu školního roku. 
 
S pozdravem 
 
 
 
 
František Rada 
ředitel školy 
 


